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– POZNATKY Z LETNÍ SEZÓNY 

Na základě šířících se nepravdivých informací, že most do Horních Stakor bude dokončen až příští rok, jsme oslovili dodavatele stavby a na základě jeho 
písemné informace můžeme občany uklidnit, že i přes zdržení dodávky ocelové konstrukce, je předpoklad zahájení provozu na mostě v měsíci listopadu 2022. 
Dále je třeba uvést, že rekonstrukce mostu do Horních Stakor není investiční akci Města Kosmonosy a neumíme toto jakkoliv ovlivnit.

                  VEDENÍ MĚSTA, fotil Martin Veselý

Vážení, dovolte mi, abych věnoval pár slov uplynulému volebnímu ob-
dobí. Nechci mluvit o tom, co se podařilo a co ne. Myslím, že každý z Vás to 
vidí na každém kroku, jak město Kosmonosy pokročilo ve svém vývoji, jak 
se zkvalitnil společensko-kulturní a sportovní život. A přispěly tomu i akce 
města Den města, Vítání  jara, Vánoční  trhy, Besedy a  jiné. Výčet povede-
ných projektů,  rekonstrukcí a akcí by byl dlouhý a  já bych  je nechal na  ji-
nou část shrnutí v Kosmonoském zpravodaji. Chtěl bych Vám jen sdělit, že 
jsme usilovali o to, abyste žili v bezpečném a čistém městě. V novém územ-
ním plánu jsme se zasadili o rezidenční způsob bydlení, chtěli jsme, aby se 
Vám v něm bydlelo hezky a abychom vytvořili prostředí jiné, než v sousední 
Mladé Boleslavi. Je jen na Vás, abyste to posoudili. Já vám chci popřát hezký 
život v Kosmonosích, hodně zdraví a abyste žili svůj život s hodnotami jako 
jsou respekt, pokora a tradice… Děkuji Vám za důvěru, kterou jste nám před  
4 lety dali.  

            Váš PharmDr. Eduard Masarčík, starosta města

Kosmonosáci se konečně do-
čkali toho, že jejich koupaliště 
znovu ožilo a přeměnilo se v krás-
ný a velmi obdivovaný volnočaso-
vý areál s řadou možností vyžití 
pro všechny věkové skupiny. Ve-
dení města jasně ještě před ote-
vřením deklarovalo, že letošní rok 
a letošní koupací sezóna budou 
těmi zkušebními tak, aby moh-
lo nasbírat zkušenosti z vlastního 
provozu a porovnat je se zkuše-
nostmi podobných areálů v re-
publice. 

Většina provozních věcí se řeši-
la díky velké obětavosti zaměstnan-
ců  za  pochodu  a  vždy  ve  prospěch 
kvality  využívání  areálu.  Bohu-
žel  chování  některých  návštěvníků 
bylo,  přes  opakovaná  upozornění, 
v rozporu s tím, jak by se měli sluš-
ní  lidé chovat. A naprosto zbytečně 
a sobecky ničili zařízení a rostliny.  

S  ohledem  na  skladbu  návštěv-
níků, kteří se takto nedobře chovali 
(většinou to nebyli podle zkušenos-
tí personálu Kosmonosáci), je bohu-
žel jediným řešením zavedení vstup-
ného  a  všech  opatření,  která  s  tím 
souvisejí. Zaměstnanci, kteří pracují 
v  areálu,  ve  spolupráci  s  vedoucím 

správního  oboru  Ing.  Michalem 
Šimonem,  zpracovávají  podrobnou 
zprávu  o  poznatcích  z  letošní 
sezóny,  včetně  opatření,  která 
pro  další  období  budou  nezbytná. 
Vedení města chce v každém případě 
zachovat  přístup  do  areálu  mimo 
koupací  sezónu  bez  vstupného, 
neboť  areál  každodenně  využívá 
velké  množství  občanů,  především 
rodiny s dětmi. Rozhodovat v dnešní 
době o tom, jak vysoké vstupné by se 
mělo  platit,  je  rozhodně  předčasné 
a nerozumné. Nikdo z nás neví, jak 
se vyvinou do příštího června ceny 
energií  a  dalších  nákladů,  které 
jsou  s  provozem  spojeny.  Samotné 
vybírání  vstupného  a  zajištění 
vstupu  jen  pro  platící  stojí  také 
nemalé náklady, což si bohužel řada 
lidí  neuvědomuje.  Vedení  města 
bude prosazovat,  aby samotní Kos-
monosáci mohli areál i v době, kdy 
se  bude platit,  užívat  za  zvýhodně-
ných podmínek.

V  každém  případě  jsme  velmi 
rádi, že se areál líbí, že je využívaný 
a poskytuje skvělé podmínky přede-
vším pro mladé rodiny. Velice děku-
jeme všem, kteří se v areálu chovají 
podle pravidel. 

              VEDENÍ MĚSTA

V  posledních  týdnech  dochází 
v Kosmonosích a Horních Stakorách 
k  vybavení  popelnic  transpondéry, 
které  umožní  vážení  jednotlivých 
popelnic.  Jak  vysvětlil  Mgr.  Petr 
Boubín,  místostarosta  Kosmonos, 
opravdu  se  nejedná  o  šmírovaní 
a kontrolu občanů, ale důvod je jiný. 
„Prvním důvodem je větší kontrola 
údajů od svozové firmy a množství od-
padu přijatého na skládku. Druhým je 
větší motivace občanů ke třídění od-
padu. V souladu s platnou legislativou 
bychom chtěli zvýhodnit občany, kteří 
třídí a jimi vyprodukované množství 
komunálního odpadu je malé“.

Bohužel vybavení popelnic trans-
pondéry  přineslo  neočekávaný  pro-
blém.  Malá  část  plastových  popel-
nic u domácností  je  starší než 15  let 
a  nejdou  transpordéry  vybavit,  a  je 
tedy potřeba  tyto popelnice vyměnit. 
„Nechceme zatěžovat občany další-
mi náklady i přes symbolický popla-
tek za svoz odpadu. Na radě města 
jsme 2. září rozhodli, že popelnice, 
které nejdou vybavit transpondérem 
za účelem vážení, budou vyměňovány 
svozovou firmou na účet města. Kdo 
si již z tohoto důvodu popelnici zakou-
pil novou, bude mu částka proplacena 
oproti dokladu na pokladně úřadu,“ 
informoval Mgr. Petr Boubín.       (pp) 
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VOLEBNÍ KANDIDÁTKY MĚSTA KOSMONOS A HORNÍCH STAKOR 

SPOLU pro Kosmonosy a Horní Stakory

Vylosované číslo 1

1. Mgr. Petr Boubín, 41 let, místostarosta města 
Kosmonosy, právník. Kosmonosy, ODS, navržen ODS

2. Ing. Pavel Janeček, 45 let, učitel 2.stupně ZŠ, radní 
města Kosmonosy. Kosmonosy, ODS, navržen ODS

3. Ing. Josef Zedník, 44 let, vedoucí prodeje – stavebniny 
KLZ, člen rady města Kosmonosy. Kosmonosy, bez 
politické příslušnosti, nezávislý kandidát

4. Tereza Němcová, 25 let, student 1.LF UK, zastupitelka 
města Kosmonosy. Kosmonosy, TOP 09, navržena TOP 
09

5. Petruše Švestková, 51 let, administrativní pracovnice. 
Horní Stakory, bez politické příslušnosti, nezávislý 
kandidát

6. Vojtěch Abík, 23 let, učitel mateřská a základní škola. 
Kosmonosy, bez politické příslušnosti, nezávislý 
kandidát

7. Jiří Král, 51 let, manažer, Škoda Auto. Kosmonosy, bez 
politické příslušnosti, nezávislý kandidát

8. Jakub Folprecht, 40 let, vývojový pracovník. 
Kosmonosy, bez politické příslušnosti, nezávislý 
kandidát

9. Zdeněk Procházka, 50 let, stavební činnost. Kosmonosy, 
TOP 09, navržen TOP 09

10. Ivana Petrášová, 56 let, vychovatelka ve školní družině. 
Kosmonosy, bez politické příslušnosti, nezávislý 
kandidát

11. Filip Legner, 46 let, OSVČ. Mladá Boleslav, bez 
politické příslušnosti, nezávislý kandidát

12. Ing. Milada Mizerová, 62 let, zástupce ředitele ZŠ. 
Kosmonosy, TOP 09, navržena TOP 09

13. František Klouček, 70 let, důchodce, OSVČ. Kosmonosy, 
bez politické příslušnosti, nezávislý kandidát

14. Ing. Martina Vlčková, 53 let, odborný koordinátor Škoda 
Auto. Kosmonosy, bez politické příslušnosti, nezávislý 
kandidát

15. Marcela Erbenová, 57 let, manažer centrálního nákupu 
COMPAG. Kosmonosy, bez politické příslušnosti, 
nezávislý kandidát

16. Ing. Jiří Štěpánek, 36 let, IT specialista v oblasti vývoje. 
Horní Stakory, bez politické příslušnosti, nezávislý 
kandidát

17. Mgr. Ludmila Boubínová, 67 let, středoškolská učitelka, 
důchodkyně. Kosmonosy, bez politické příslušnosti, 
nezávislý kandidát

Občané pro Kosmonosy

Vylosované číslo 2

1. PharmDr. Eduard Masarčík, 59 let, lékárník. Kosmonosy, 
bez politické příslušnosti

2. Mgr. Milan Petráš, 58 let, ředitel školy. Kosmonosy, bez 
politické příslušnosti

3. JUDr. Ladislav Řípa, 56 let, ředitel Klaudiánovy 
nemocnice. Kosmonosy, bez politické příslušnosti

4. Martin Macoun, 55 let, technik. Kosmonosy, bez 
politické příslušnosti

5. MUDr. Martina Stegerová, 53 let, soukromý lékař. 
Kosmonosy, bez politické příslušnosti

6. MUDr. Josef Čepelík, 67 let, lékař. Kosmonosy, bez 
politické příslušnosti

7. Věra Baboráková, 68 let, důchodkyně. Horní Stakory, 
bez politické příslušnosti

8. MUDr. Alena Štolcová, 71 let, lékařka. Kosmonosy, bez 
politické příslušnosti

9. Mgr. Hana Dušková, 40 let, farmaceut. Kosmonosy, bez 
politické příslušnosti

10. Petr Bernard, 48 let, soukromý podnikatel. Kosmonosy, 
bez politické příslušnosti

11. Miroslav Slánský, 54 let, technik. Kosmonosy, bez 
politické příslušnosti

12. MUDr. Petra Zapadlová, 61 let, stomatolog. Kosmonosy, 
bez politické příslušnosti

13. Jiří Habura, 43 let, adiktolog. Kosmonosy, bez politické 
příslušnosti

14. Mgr. Pavlína Macounová, 52 let, účetní. Kosmonosy, bez 
politické příslušnosti

15. Petr Bažant, 60 let, obchodní zástupce. Kosmonosy, bez 
politické příslušnosti

16. Petr Bělohubý, 50 let, vedoucí projektů. Horní Stakory, 
bez politické příslušnosti

17. Dagmar Baláková, 52 let, prodavačka. Kosmonosy, bez 
politické příslušnosti

Koalice KDU-ČSL a Strany Zelených

Vylosované číslo 3

1. Ing. Karel Blecha, 67 let, zastupitel města, autorizovaný 
inženýr. Horní Stakory, KDU-ČSL, navržen KDU-ČSL

2. František Verner, 37 let, referent odbytu. Kosmonosy, bez 
politické příslušnosti, navržen Zelení

3. MUDr. Zdenka Sombergová, 58 let, lékařka. Kosmonosy, 
bez politické příslušnosti, navržena KDU-ČSL

4. Tomáš Rytíř, 49 let, vývojový pracovník Škoda Auto a.s. 
Kosmonosy, bez politické příslušnosti, navržen Zelení

5. Mgr. Marie Beřnátová, 62 let, učitelka. Kosmonosy, bez 
politické příslušnosti, navržena KDU-ČSL

6. Václav Malý, 47 let, operátor logistiky. Horní Stakory, 
bez politické příslušnosti, navržen Zelení

7. Renata Kličková, 43 let, interní auditor zabezpečení 
kvality. Kosmonosy, bez politické příslušnosti, navržena 
Zelení

8. MUDr. Jiří Somberg, 61 let, lékař. Kosmonosy, bez 
politické příslušnosti, navržen KDU-ČSL

9. Jiří Šrajer, 26 let, technik. Horní Stakory, bez politické 
příslušnosti, navržen KDU-ČSL

10. Bc. Jana Bergmanová, 24 let, studentka VŠ. Horní 
Stakory, bez politické příslušnosti, navržena KDU-ČSL

11. Jaroslav Křížek, 38 let, karosář. Kosmonosy, bez 
politické příslušnosti, navržen Zelení

12. Mgr. David Hradiský, 49 let, monitor klinických 
hodnocení. Kosmonosy, bez politické příslušnosti, 
navržen Zelení

13. Lenka Vernerová, 32 let, rodičovská dovolená (sadař). 
Kosmonosy, bez politické příslušnosti, navržena Zelení

14. Miroslav Blecha, 22 let, student VUT Brno. Horní 
Stakory, bez politické příslušnosti, navržen KDU-ČSL

15. Kateřina Maxová, 48 let, DMO Pobyty předsedkyně. 
Kosmonosy, bez politické příslušnosti, navržena Zelení

16. Jan Kortan, 65 let, důchodce. Horní Stakory, bez 
politické příslušnosti, navržen Zelení

17. Jan Herblich, 75 let, důchodce. Kosmonosy, KDU-ČSL, 
navržen KDU-ČSL

ANO 2011 – Sociální demokracie

Vylosované číslo 4

1. Bc .Jana Křížková, 58 let, ředitelka MŠ. Kosmonosy, bez 
politické příslušnosti, navržena ANO 2011

2. Doc. MUDr. Ladislav Horák, DrSc., 72 let, lékař. 
Kosmonosy, ČSSD, navržen ČSSD

3. Bc. Jiří Havrda, 54 let, vývojový pracovník. Kosmonosy, 
ANO 2011, navržen ANO 2011

4. Vladimír Fišer, 63 let, živnostník. Kosmonosy, bez 
politické příslušnosti, navržen ANO 2011

5. Miroslav Štěpánek, 66 let, kontrolor. Horní Stakory, 
ČSSD, navržen ČSSD

6. Jana Vaňková, 56 let, učitelka. Kosmonosy, bez politické 
příslušnosti, navržena ANO 2011

7. Bc. Václav Faix, 73 let, důchodce. Kosmonosy, ČSSD, 
navržen ČSSD

8. Ing. Jiří Müller, 63 let, ekonom. Kosmonosy, ANO 2011, 
navržen ANO 2011

9. Jan Horák, 22 let, student. Kosmonosy, bez politické 
příslušnosti, navržen ČSSD

10. Bc. Michal Žďánský, 37 let, specialista řízení výroby. 
Kosmonosy, bez politické příslušnosti, navržen ANO 
2011

11. Martina Malá, 47 let, učitelka. Kosmonosy, bez politické 
příslušnosti, navržena ANO 2011

12. Filip Svárovský, 29 let, lakýrník. Kosmonosy, bez 
politické příslušnosti, navržen ČSSD

13. Ing. Arch. Zdeněk Kadlec, 66 let, architekt. Kosmonosy, 
bez politické příslušnosti, navržen ANO 2011

14. Marie Veselá, 55 let, odborný referent. Kosmonosy, bez 
politické příslušnosti, navržena ANO 2011

15. Lenka Rybářová, 53 let, asistentka. Horní Stakory, bez 
politické příslušnosti, navržena ČSSD

16. Bc. Tereza Müllerová, 38 let, sociální pracovnice. 
Kosmonosy, bez politické příslušnosti, navržena ANO 
2011

17. Jaroslava Neubauerová, 71 let, důchodce. Kosmonosy, 
bez politické příslušnosti, navržena ANO 2011 

OZNÁMENÍ O DOBĚ A KONÁNÍ VOLEB

V souladu s ust. § 29 zákona č. 491/2001 Sb., o volbách 
do zastupitelstev obcí a o změně některých zákonů, 
ve znění pozdějších předpisů, oznamuji: 

Volby do zastupitelstva města Kosmonosy se uskuteční 
v pátek dne 23. září 2022 od 14. 00 hodin do 22.00 hodin 
a v sobotu dne 24. září 2022 od 8. 00 hodin do 14.00 hodin.   
 
Místem konání voleb budou ve městě tři okrsky:  
 
Volební okrsek číslo 1 
Je volební místnost v sokolovně, Tyršova 277, Kosmonosy 
pro voliče podle místa, kde jsou přihlášeni k trvalému pobytu 
v Kosmonosích – ulice Hradišťská, Hakenova, Třebízského, 
Bradlecká, Těšnovská, Ještědská, Jizerská, Sadová, Jelínkova, 
Lípy, Pod Koupalištěm, Pod Oborou, Opolského, Puškino-
va, Tesařská, Slunečná, Máchova, Bímova, Budovatelská, 
Na Svahu, Příčná, Okružní, U Vodojemu. Jedná se o ulice 
severně od ulic Stakorská a Debřská. 
 
Volební okrsek číslo 2 
Je volební místnost v pavilonu A mateřské školy (červený 
pavilon), Pionýrů 781 pro voliče podle místa, kde jsou při-
hlášeni k trvalému pobytu v Kosmonosích – ulice Debřská, 
Stakorská, Boleslavská, nám. Míru Steckerova, Průmyslová, 
U Masokombinátu, Pod Loretou, Víta Nejedlého, Jarošova, 
Jana Bubna, Zahradní, Brigádnická, Pionýrů, Družstevní, 
Tyršova, Podzámecká, Karla Veselého, Vrchlického, Bratří 
Bubáků, Linhartova, Šmeralova, Wolkerova, Duhová, Luční, 
Květinová, Jižní, Polní. Jedná se o ulice jižně od Stakorské 
a Debřské včetně. Upozornění pro voliče!!! S ohledem 
na probíhající rekonstrukci ulic Podzámecká a Pionýrů 
bude vchod do volební místnosti v červeném pavilonu 
„A“ umožněn z bočního vjezdu do areálu mateřské školky 
(od bytovek). Přístup bude označen. 
 
Volební okrsek číslo 3 
Je volební místnost v Základní škole Horní Stakory, Horní 
Stakory 54, Kosmonosy.  
 
Voliči bude umožněno hlasování poté, co prokáže svoji to-
tožnost a státní občanství České republiky, popřípadě státní 
občanství státu, jehož občané jsou oprávněni volit na území 
České republiky. Totožnost a státní občanství prokáže volič 
občanským průkazem nebo cestovním pasem České republi-
ky, jde-li o cizince, průkazem o povolení k pobytu. Voličům 
budou dodány nejpozději 3 dny přede dnem konání voleb 
hlasovací lístky. V den voleb volič může obdržet hlasovací 
lístky i ve volební místnosti. 
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ODEŠEL VÁCLAV PETŘÍČEK 

PLACENÁ INZERCE

Civilní bezpečnostní služba přijme do pracovního poměru
studenty - osoby se ZPS - starobní důchodce na pozici

PRACOVNÍK OSTRAHY A RECEPCE

Výhodné mzdové podmínky. 
Náborový příspěvek pro osoby ZTP ve výši 5000 Kč.
Bližší informace na tel: 608 313 199, 732 408 337

V závěru letošního srpna za-
vlál na kosmonoské radnici černý 
prapor. 25. 8. 2022 zemřel Vác-
lav Petříček, doktor přírodních 
věd, předseda Muzejního spolku 
Kosmonosy, komunální politik, 
kosmonoský rodák a jeden z nej-
větších zdejších patriotů, dalo by 
se říct „starého střihu“. Jeho pa-
triotismus totiž jako by přená-
šel do současnosti vše živé a kon-
struktivní z dávných obrozenec-
kých časů. 

Není divu, však Petříčkové jsou 
v Kosmonosích doloženi od 17. sto-
letí a „krev není voda“. 

Václav  Petříček  se  narodil  29. 
12.  1944.  V  domě  Petříčků  ve  St-
akorské  ulici  tehdy  Václavova  ba-
bička  provozovala  koloniál,  věrna 
kupecké  tradici  rodiny,  Václavův 
otec  byl  ovšem  známý  lékař,  chi-
rurg,  který  působil  v  mladobole-
slavské nemocnici. Václav chtěl být 
původně  rovněž  lékařem, ale nako-
nec převážil zájem o botaniku, jenž 
v  něm  od  dětství  vzrůstal  podně-
cován  nádhernou  přírodou  v  okolí 
Kosmonos,  položených  na  mírném 
jižním svahu s nádhernou květenou 
a  silnými  prameny  artézské  vody. 
V r. 1959 Václav nastoupil na mla-
doboleslavské  gymnázium.  Podle 
vlastních  vzpomínek  byl  ve  škole 
prý často nepozorný, během vyučo-
vání snil o cestování. Nejoblíbeněj-
šími  předměty  byly  biologie  a  ze-
měpis. Od mládí začal podnikat ex-
kurze v okolí domova, pořizoval  si 
herbáře,  sbírky  motýlů  a  minerálů. 
Také s nadšením pěstoval pokojové 
rostliny, které mu připomínaly exo-
tické krajiny. Po maturitě v  r. 1963 
se vyučil zahradníkem, čímž si jako 
praktikující  křesťan  trochu  vylep-
šil  problematický  „kádrový profil“. 
V  dalších  letech  tak mohl  studovat 
na Přírodovědecké fakultě Univerzi-
ty Karlovy vysněný obor – botaniku. 
Studium ukončil v roce 1969, v roce 
1975 získal titul doktora přírodních 
věd,  tématem jeho dizertace se sta-
la  teplomilná  květena  na  zdejším 
vrchu Baba.

Po  ukončení  studií  nastoupil 
jako odborný pracovník ve Státním 
ústavu  památkové  péče  a  ochrany 
přírody v Praze,  kde pracoval  ještě 
i  v  důchodovém  věku  před  několi-
ka  málo  lety.  S  nadšením  vzpomí-
nal  na  zážitky  z  terénního  průzku-
mu  v  chráněných  územích,  ale  to 
nejnapínavější ho čekalo po r. 1989 
při  soustavném průzkumu  a  zjišťo-
vání ekologických škod v dříve ne-
přístupných  vojenských  prostorech 
Mladá (Milovice) a Ralsko (Mimoň) 
užívaných  sovětskými  okupační-
mi vojsky. Šokujícím zjištěním pro 
něj byly nejen zdevastovaná krajina 
a  znečištěné  vodní  zdroje,  ale  také 
skutečnost,  že  navzdory  devastaci 
si  tato  krajina  podržela  mnohé  re-
likty  své  historické  podoby,  čehož 
si Václav všímal a s nadšením pre-
zentoval,  stejně  jako velké přírodní 
diverzity, a výskytu vzácných druhů 
rostlin, živočichů a jejich biotopů. 

Externě působil Václav Petříček 
řadu  let  jako  pedagog  na  Přírodo-
vědecké  fakultě  v  Praze  (vyučoval 
obor Ekologie krajiny), léta působil 
jako  lektor Univerzity  třetího  věku 
v  Mladé  Boleslavi.  Výsledky  své 
práce vydával v řadě vědeckých pe-

riodik a publikací, byl členem mno-
ha  společností  včetně  mezinárod-
ních. Věnoval  se  i  výchově mláde-
že k ochraně přírody. Byl jedním ze 
tří  hlavních  zakladatelů  významné-
ho  československého hnutí Bronto-
saurus věnujícího  se ochraně příro-
dy a vlastivědě s významnou orien-
tací na práci s mládeží. V 70. a 80. 
letech Václav Petříček mezi prvními 
organizoval na hradě Zvířetice letní 
tábory – prázdniny s Brontosaurem, 
které se staly vzorem pro ostatní.

Díky  svým  čestným  postojům 
ve veřejném vystupování se v 80. le-
tech pohyboval rovněž v prostředí di-
sentu, v listopadových dnech r. 1989 
se  stal  členem  koordinačního 
centra  mladoboleslavského  OF. 
Byl  to  také  Václav  Petříček,  kdo 
v r. 1990 četl  slavnostní prohlášení 
o  samostatnosti  milovaných 
Kosmonos.

V životě „Vaška“ nelze pominou 
jeho  obrovskou  cestovatelskou  vá-
šeň, kterou realizoval v rámci mož-
ností  již  od  60.  let,  ale  zvláště  pak 
po  r.  1989.  Na  cestách  se  zajímal 
přirozeně o rostliny, přírodu, kultu-
ru, památky, ale  též o dopad civili-
zace  na  životní  prostředí.  Za  svůj 
život procestoval přes 90 zemí, kro-
mě většiny Evropy především Afri-
ku  a Asii.  Své  dojmy  sděloval  zá-
jemcům na oblíbených cestopisných 
přednáškách,  o  cestování  psal  také 
fejetony.  Jeho  velkým  cestovatel-
ským vzorem byl kosmonoský kra-
jan  z  19.  století  Antonín  Stecker, 
v  jehož  stopách  procestoval  Libyi 
a hlavně Etiopii. 

V  90.  letech  se  vrátil  z  Prahy, 
kde žil od 60.  let, do rodných Kos-
monos  (se  kterými  nicméně  zce-
la  kontakt  nikdy  neztratil)  a  začal 
působit  v  komunální  politice,  ale 
především  na  poli  zdejší  vlastivě-
dy.  Stal  se  zakladatelem  a  předse-
dou Muzejního spolku Kosmonosy, 
v této pozici pak byl zcela neopome-
nutelným hybatelem  zdejší  kultury, 
autorem řady výstav, projektů  i po-
pulárních publikací, kterými dovedl 
nadchnout řadu laiků pro poznávání 
dějin a kultury  tohoto  lidského síd-
la  (což  je  odborníky  někdy  podce-
ňovaná, ale posvátná role dějepisu). 
V této souvislosti nelze nezmínit, že 
jeho významnou spolupracovnicí se 
stala  paní Milada  Remešová,  s  níž 
Václav  vytvořil  neobyčejně  fungu-
jící  tvůrčí  tandem,  za  nímž  je  ob-
rovská mravenčí práce právě na poli 
zdejší  vlastivědy  a  kultury,  kterou 
snad  teprve  budoucnost  docení. 
Václav Petříček se stal zároveň au-
torem  řady  populárních  publikací, 
zvláště velké knihy o Kosmonosích. 

Není pochyb, že ve Václavu Pet-
říčkovi odešla z tohoto světa skuteč-
ná osobnost, a to nejen díky zmíně-
né  obdivuhodné  práci,  ale  také  pro 
nevídanou  schopnost  být  jaksi  roz-
kročen nad přítomným časem: Veš-
keré jeho myšlení a jednání jako by 
se dělo vždy podle hesla Cogita ae-
ternitatem –  s ohledem na věčnost. 
To  bylo  přirozenou  součástí  jeho 
osobnosti,  ať  třeba  prezentoval 
nějakou  filosofickou  myšlenku, 
anebo jen hovořil o nějaké nepatrné 
kytičce.  Takovýmto  způsobem  pak 
přistupoval  zde  v  Kosmonosích 
i  k  instituci  muzea.  Nebylo 
pro  něho  nějakým  obstarožním 
anachronismem,  ale  chrámem 

kontinuity  střežící  vědomí,  že  náš 
přítomný  čas  není  pupkem  dějin, 
ale  že  jsme  vzešli  z  generací  před 
námi, jen krátce tu pobudeme a něco 
předáme generacím budoucím. Tuto 
zdánlivě  banální  skutečnost  nám 
Václav Petříček dovedl předávat na-
prosto  přirozeně,  nadšeně,  láskypl-
ně,  dojemně,  vtipně. Byl  člověkem 
neobyčejné osobité elegance, obda-
řen  vzácnou  jiskrou,  která  pocho-
pitelně  s  věkem  a  nemocí  ztrácela 
svůj třpyt, ale nikdy zcela nevyhasla 
a vydržela mu až do posledních dní.

Václav  byl  velkým  obdivova-
telem  žen,  o  múzách  svého  života 
a  také  o  svých  pěti  dětech  mluvil 
s velkou láskou a úctou.  Těch vzác-
ných božích darů měl mnoho a ne-
šetřil jimi, rozdával je plnou měrou 
a také proto nám bude velmi chybět.

Závěrem  si  dovolím  dvě  osob-
ní  vzpomínky:  Někdy  po  r.  2000 
jsem  se  víceméně  náhodou  v  Kos-
monosích  mihnul  na  vlastivědné 
procházce  vedené  Vaškem  a  byl 
jsem  bezmála  uhranut  jeho  strhují-
cím výkladem. Když si mne násled-
ně v r. 2006 Václav a p. Remešová 
vyhlédli  jako  vhodného  spolupra-
covníka chystaných oslav 300. zalo-
žení  Lorety,  nadšeně  jsem  vstoupil 
do  týmu,  přičemž  spolupráce  brzy 
přešla v osobní  sympatie. Dosud  si 
považuji za nesmírnou čest, že jsem 
16 let mohl být doplňkem zmíněné-
ho tandemu „Petříček-Remešová“. 

V r. 2010 jsme s Václavem usku-
tečnili  vstup  do  hrobky  kosmono-
ského kostela za účelem zkontrolo-
vat její stav a stav nádoby se srdcem 
hraběte H. J. Černína opředenou ta-
jemstvím. Dlouho jsme se na to při-
pravovali a těšili se, jak poodkryje-
me  roušku  tajemství.  Nalezli  jsme, 
co  jsme  hledali,  odebrali  jsme  do-
konce  histologický  vzorek  a  pak 
usedli na okraj hrobky. Václav  teh-
dy  pronesl  překvapivou  myšlenku, 
že  jsme  se  vlastně  v  jistém  ohledu 
o  něco  ochudili:  O  mysterium  ta-
jemství,  kterým  byla  hrobka  a  ona 
nádoba  na  srdce  opředeny.  Osob-
ně by mně  taková věc vůbec nena-
padla, ale pochopil jsem, jak Václav, 
člověk, který toho tolik procestoval 
a  poznal,  jak  hluboce  vnímal  smy-
sl  tajemství  – kouzla nepoznaného. 
Je  v  tom  obrovská  pokora,  zásadní 
předpoklad  víry,  ergo  moudrosti. 
Hlupák je zvědavý, ale moudrý člo-
věk  je zvídavý a zdánlivě paradox-
ně dovede právě  chápat  také  smysl 
tajemství.   

Druhá  vzpomínka  se  shodou 
okolností rovněž týká kostela Pový-
šení sv. Kříže: Když jsme v r. 2018 
slavili (oblíbenou formou kostýmo-
vaného průvodu a dramatizací) 330 
let gymnázia, zahrál  si Václav pro-
vinciála piaristů. Scénář byl přesně 
domluven a nebyl to obvykle Václav, 
kdo by scénář na místě měnil. Avšak 
krátce před tím, než ke dveřím tohoto 
chrámu  doputovalo  procesí  desítek 
kostýmovaných  osob,  studentů 
gymnázia,  diváků  i  novinářů,  se 
Václav  rozzářil,  sehnul  se  k  zemi 
a  utrhl  kousek  jakési  nevábné 
traviny  rostoucí  mezi  dlažebními 
kostkami.  Vzápětí  jsme  všichni 
obdrželi  strhující  improvizovaný 
výklad (aniž by Václav opustil svou 
roli) o vzácné bylině „Merlíku smr-
dutém“,  který  zde  unikátně  vzešel. 
Opět  tím Václav  předvedl  v  praxi, 

jak  veliký  potenciál  mají  ve  světě 
a v životě malé věci, když jim někdo 
dovede prezentovat velký kontext…

Sám o sobě Václav Petříček pro-
hlásil s dávkou upřímné sebekritiky 
a vděčnosti:

„Podařilo se mi splnit praktic-
ky všechny své životní sny, ať to bylo 
díky přízni osudu, mé vytrvalosti 
nebo i určité dávce sobectví a umí-
něnosti vůči svým bližním při jejich 
prosazování.

Často také připomínal:
Můj život je série průšvihů, které 

vždycky dopadnou dobře. 
V  posledních  měsících  boje  se 

zákeřnou nemocí často říkal:
Dum spiro, spero – dokud  dý-

chám, doufám…
Václav  Petříček  odešel  po  bo-

hatém  a  naplněném  životě  z  toho-
to  světa  smířen  s  osudem  a  smířen 
s Bohem. Kéž nám všem bude vzpo-
mínka  na  něj  laskavou  připomín-
kou skutečného hledání smyslu naší 
zdejší existence. Vzhledem k tomu, 

jak  významnou  osobností  nejen 
v Kosmonosích pan Václav Petříček 
byl, věnujeme mu pozornost i v dal-
ším vydání Zpravodaje. 

          Jiří B. Sturz 

V srpnu jsme se jako skupina 45 
pracovníků  a  přátel  Národního  mu-
zea  vypravila  za  poznáním  jedineč-
ných památek v Kosmonosích. Skvě-
lým průvodcem nám zde byla Milada 
Remešová z Muzejního spolku Kos-
monosy, která nám prokázala hlubo-
ké znalosti z dějin Kosmonos a velké 
nadšení pro současnou kulturní osvě-
tovou činnost. Vedle návštěvy Lore-
ty,  kostela Povýšení  sv. Kříže,  jsme 
měli  možnost  navštívit  zvláště  mu-
zejní expozici v zámku. Bylo pro nás 
velkým překvapením, že tuto zásluž-
nou kulturní aktivitu zajišťuje skupi-
na  několika  nadšenců.  Malé  muze-
um, které by si vzhledem k rozsahu 
sbírek a významu Kosmonos zaslou-
žilo daleko větší prostory, představu-
je historii a každodennost města. Jako 
muzejní  instituce  nezapomíná  ani 
na  současnou  sběratelskou  a  doku-
mentační činnost. Za pozornost stojí 

i  její  vydavatelská  produkce.  Publi-
kace jako jsou například Kosmonosy, 
baroko – Loreta, Černínové a Jelín-
kové nebo Kosmonosy – zámek, park 
a obora  jsou velice  vydařené  a  spl-
ňují přesně požadavky, které se oče-
kávají od regionálních muzeí. Spolek 
nezapomíná  ani  na  každoroční  zají-
mavé výstavy. Všichni jsme obdivo-
vali mimořádnou obětavost a rozsah 
aktivit dobrovolných muzejníků, kte-
ří  odvádějí  vynikající  práci.  Pevně 
doufáme, že Muzejnímu spolku Kos-
monosy  se  bude  dostávat  i  nadále 
podpory ze strany vedení města a že 
se bude i v budoucnu setkávat s nad-
šenými návštěvníky z mimořádného 
kulturního bohatství Kosmonos.

PhDr. Pavel Muchka, zástupce 
ředitele Knihovny Národního mu-
zea, předseda Společnosti Národ-
ního muzea 

NÁVŠTĚVA PŘÁTEL  
NÁRODNÍHO MUZEA  

OSVĚTOVÁ BESEDA  
POZVALA JIŘÍHO KRAMPOLA 
Osvětová beseda Kosmonosy při-

pravila Křeslo pro hosta se známým 
hercem Jiřím Krampolem. V Zrcadlo-
vém sále zámku Kosmonosy se usku-
teční  v  úterý  18.  října  od  18  hodin.                                                                                              
Můžete  se  těšit  na  vyprávění  herce, 
dabéra  a  moderátora  Jiřího  Kram-
pola.  Večer  plný  historek  o  hercích 
a  hereckých  studiích,  o  natáčení, 
o divadle a navrch ještě kopec vtipů 
v  podání  jednoho  z  mistrů  zábavy. 

Celým pořadem se prolíná směs zná-
mých melodií  -  živý  zpěv  v  podání 
Šimona Pečenky a Jiřího Krampola. 
Vstupenky  lze  zakoupit  v  předpro-
deji  v Městské  knihovně  v Kosmo-
nosích – telefon 326 719 081, email: 
knihovna@oukosmonosy.cz,  jinak 
na místě před představením. Vstupné 
100 Kč.   Tato akce  je  finančně pod-
pořena Městem Kosmonosy. Srdečně 
zveme.       

     MILADA REMEŠOVÁ
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ČTYŘI ROKY V ŽIVOTĚ KOSMONOS – 
Za čtyřleté volební období se 

toho v Kosmonosích opravdu hod-
ně změnilo. Z investičních akcí sta-
čí zmínit například biotop, rekon-
strukci lokality Podzámecká, vy-
budování sítě cyklostezek, moder-
nizace školy i školky, stavba tělo-
cvičny, areál SK Kosmonosy, opra-
va hasičské zbrojnice v Horních 
Stakorách, kde také došlo k připo-
jení ke kanalizaci Jizera 3. To platí 
také pro Chaloupky. 

„Koalice ve městě vznikla před 
čtyřmi roky,“ zmínil na úvod staros-
ta Kosmonos PharmDr. Eduard Ma-
sarčík a pokračoval. „Samozřejmě, že 
bychom mohli spolu s místostarostou 
Mgr. Petrem Boubínem vypíchnout 
věci, které se povedly, ale myslím si, 
že každý z občanů města Kosmonosy 
vidí tu naši společnou práci, kterou 

jsme odvedli. Musím poděkovat tomu 
týmu, který tady vznikl. Já se pohy-
buji v komunální politice přes 20 let 
a musím říct, že takovou partu, kte-
rá dokáže takhle pracovat, vycházet 
si vstříc, reagovat flexibilně na poža-
davky občanů, má i jednotný názor 
na vývoj města, jsem nezažil.“

Kosmonosy mají akce, které pro 
město  představují  historické  milní-
ky. Jedním z nich je tělocvična, kte-
rá bude dokončená do konce letošní-
ho  roku.  „Máme tady biotop, který 
na svou příležitost čekal 44 let, také 
řadu dalších věcí, které se poved-
ly, a to je rekonstrukce ulic v Pod-
zámecké oblasti, systém parková-
ní, který zapracováváme do režimu 
a upravujeme v rámci celého města, 
máme tady revitalizaci parčíku před 
Šmakem. Vyhlásili jsme akci Ukli-
zené město. A to můžu potvrdit, že 
jsem nezažil Kosmonosy v takovém 
pořádku, v jakém jsou za poslední 4 
roky. Je tu ještě spousta věcí, které se 
chystáme, a o kterých zatím nemluví-
me, protože jsou ve fázích přípravy. 
Je tady spolupráce s Nadačním fon-
dem Škoda Auto, která je na skvělé 
úrovni. Musím říct, že před tím tady 
byla spolupráce se Škodovkou mini-
mální. Teď je ta spolupráce, jak jsem 
řekl, na úžasné úrovni, kdy fond re-
aguje na požadavky města velmi fle-
xibilně,“ doplnil starosta. Z dokonče-
ných projektů upozornil  také na no-
vou služebnu městské policie, rozší-
ření knihovny pro potřeby veřejnosti, 
a hlavně dětí. Současné vedení města 
ale  jen  nebilancuje.  Jeho  práce  není 
ohraničená  jen  čtyřletým  volebním 

obdobím. „Chystáme například noč-
ní čtení v prostorách Lorety, zámec-
kého parku, školy i knihovny. Máme 
tady řadu projektů, na kterých je ab-
solutní shoda. Využíváme odborných 
znalostí jednotlivých členů vede-
ní města. Ať už to je Mgr. Petr Bou-
bín, Ing. Pavel Janeček, Ing. Josef 
Zedník, JUDr. Ladislav Řípa. Každý 
z nich má odbornou erudici a přichá-
zí s nějakým námětem na jednotlivé 
rady města. Ta jsou vlastně jakou-
si pracovní skupinou, jež se zabývá 
problémy města. Já na ně flexibilně 
reaguji na základě podnětů od obča-
nů. Protože i má osobní práce v lé-
kárně mi dává zpětnou vazbu, tak 
jsem schopný na to reagovat. Infor-
muji o tom vedení města a můžeme 
tak vytvořit pracovní skupinu. A mu-
sím říct, že za to – poměrně krátké 
čtyřleté volební období – jsme se ne-

dostali do žádného vážného střetu. 
Snažíme se najít nové směry. A zno-
vu opakuji, že tato rada města je nej-
lepší, co mě za ta léta v komunální 
politice potkalo. A byl bych šťastný, 
kdyby tato spolupráce trvala i v dal-
ším volebním období. Všichni jsme 
Kosmonosy „adoptovali“ a chceme 
v nich žít a zlepšovat ten život i ostat-
ním spoluobčanům. Máme naprostou 
názorovou jednotu v podpoře kultur-
ně společenského, i sportovního živo-
ta města. A nutno dodat, že spousta 
věcí, které se povedly, byly důsledkem 
toho, že jsme byli schopní si tu práci 
přerozdělit a každý z těch radních dě-
lal to, co je mu blízké a dělal to s ma-
ximálním cílem pomoci Kosmonosům 
a posunout je v jejich dalším rozvoji. 
Pokud bychom byli ve škole, tak bych 
všem dal jednoznačnou jedničku.“

 
NEJEN INVESTICE, 

ALE TAKÉ PROJEKTY 

Na  slova  starosty  navázal  mís-
tostarosta Kosmonos Mgr. Petr Bou-
bín. „V komunální politice působím 
také už nějaký ten rok. Začalo to před 
devíti lety tím, že jsme s Ing. Pavlem 
Janečkem začali docházet na jedná-
ní zastupitelstva. Štvalo nás totiž, jak 
to ve městě vypadá, jak se nic nedě-
je, nic nedělá, nic nefunguje, tak nás 
to napadlo a kandidovali jsme. Byli 
jsme přizváni do koalice, kde jsme 
se mohli zapojit. Když jsme přišli 
na radnici, zjistili jsme, že tu nejsou 
projekty, studie, prostě nic, od čeho 
bychom se mohli odpíchnout. I pro-
to naše první volební období bylo, 

možná při zpětném pohledu, takové 
nemastné neslané. My jsme ale dva 
tři roky připravovali projekty, které 
by nás nakoply. Ano, byly věci, které 
šly rychle, třeba technická četa měs-
ta, díky které je v Kosmonosích teď 
mnohem větší pořádek. Takže když 
ve městě vznikne jakýkoli nepořá-
dek, jsme schopni operativně zakro-
čit a uklidit. Udělala se fasáda úřadu 
a další spousta věcí, které jsou vidět, 
ale na ty velké věci jsme projekty mu-
seli připravit. Šlo o výběrová řízení 
atd. Věděli jsme, co nás čeká, a i pro-
to jsme po těch čtyřech letech zno-
vu kandidovali. Postavili jsme koali-
ci na stejných základech a posouva-
li jsme ty projekty dál. Proto tu dnes 
máme biotop, multifunkční tělocvič-
nu, máme tady všechny ty akce, kte-
ré vznikly – nová služebna Městské 
policie, parkovací zóny, a stále ještě 
se připravuje další spousta projek-
tů. Dotáhli jsme rekonstrukci zámku, 
revitalizaci vrchní části zámeckého 
parku, dokázali jsme dát do mnohem 
hezčího stavu Loretu, povedla se nám 
zavést voda do Chaloupek, iniciovali 
jsme projekt, který zrealizovaly VaK, 
a to kanalizace pro celé Horní Sta-
kory a s tím souvisela i oprava ko-
munikací ve Stakorách, kterou jsme 
jako Město Kosmonosy celou finan-
covali. Opravila se i tamní zvonice. 
Opravila se hřbitovní zeď, došlo k vý-
měně kotlů jak ve školce, tak ve ško-
le, čímž si myslím, že dojde k další 
úspoře nákladů za energie – zvlášť 
v dnešní době. A připravujeme další 
a další programy a projekty, kterými 
by se Kosmonosy měly posunout 
dál. A doufáme, že je budeme 
moci zrealizovat. A jak říkal pan 
starosta, vznikl tady tým lidí, který 
má společný cíl to město posouvat, 
a dokáže upozadit svoje zájmy, svo-
je ambice ve prospěch týmu a ve pro-
spěch občanů Kosmonos, Chaloupek 
a Horních Stakor. Chceme, aby tady 
bylo místo pro bydlení, život, a nejen 
noclehárna pro lidi, kteří za zába-
vou, za kulturou a za sportem zamí-
ří jinam. I proto podporujeme spol-
kový život, sportovní kluby, každý rok 
jsou velké dotace - a stále se navyšu-
jí - do kultury i sportu. Dlouhodobě 
se plánuje místo, kde by mohly fun-
govat spolky, uvědomujeme si, že to 
místo tady v Kosmonosích stále chybí 
a doufáme, že něco takového se nám 
povede zrealizovat v dalším volebním 
období ať už za přispění soukromých 
subjektů nebo vlastními silami.“

V  souvislosti  s  městem Kosmo-
nosy je potřeba si uvědomit, že struk-
tura  obyvatel  Mladoboleslavska  je 
velmi  specifická  oproti  jiným  okre-
sům. „Já můžu s klidným svědomím 
prohlásit naše město za bezpečné,“ 

zapojil  se znovu do bilancování  sta-
rosta  Kosmonos  PharmDr.  Eduard 
Masarčík. „Došlo ke stabilizaci po-
čtu příslušníků Městské policie. Po-
dařilo se mi navázat i velmi dobrou 
spolupráci s Městskou policí v Mladé 
Boleslavi i s vedením Policie České 
republiky a rozšířili jsme spolupráci 
s cizineckou policií. Musím říct, že 
na základě osobních jednání, která 
jsme s těmito institucemi vedli – ať už 
to bylo protidrogové oddělení, krimi-
nálka – tak ty rozhovory vedly k vy-
tvoření bezpečného města.“

Podařilo se také zintenzívnit kul-
turní oblast. Zmínit je třeba pořádání 
pravidelných koncertů ve spolupráci 
s  klavírním  virtuosem  Miroslavem 
Sekerou, do města zavítala celá řada 
osobností  kulturního,  společenské-
ho  i  sportovního  života,  světlo  svě-
ta spatřily také nové městské tradice 
– Den města Kosmonos, Vítání  jara 
nebo Vánoční trhy. 

Zpátky  ale  k  investičním  akcím. 
V červnu byl slavnostně otevřen pří-
rodní biotop. Celý projekt podle slov 
starosty vznikl náhodou. „Na druhou 
stranu svým rozsahem předčí všech-
no, co jsme v této oblasti plánovali 
a má a bude mít – po dokončení závě-
rečné etapy – obrovský kulturně spo-
lečenský a sportovní dosah pro obča-
ny Kosmonos.“

První etapa už je dokončená, dru-
há začala 1.  září. Dojde k vytvoření 
plochy  pro  letní  kino,  namontují  se 
fitness prvky. Třetí etapa se vysoutě-
ží letos na podzim a dokončená bude 
příští rok na jaře. Obsáhne celou re-
vitalizaci obory, vytvoření mlatových 
i běhacích stezek. „Znovu tam vytvo-
říme klidovou zónu, vysadíme stro-
my, vytvoříme demontovatelné letní 
kino a chceme tam pořádat městské 
akce. Chceme tím rozšířit kulturně-
-společenský a sportovní život měs-
ta a chceme ho částečně přenést 
i do multifunkční tělocvičny, do bi-
otopu, do zámeckého parku a podob-
ně, a musím říct, že ty věci se zatím 
daří. Snažíme se zkrátka vytvářet tra-
dice. Prioritou pro nás je opravdu 
rozvoj města, stejně tak samozřejmě 
i bydlení. Od toho se odráží i schva-
lování nového územního plánu. Je 
tam absolutní shoda ve vedení měs-
ta všech pěti radních a dokázali jsme 
přesvědčit i zastupitelstvo, abychom 
poskytli rezidenční bydlení. Nepůjde-
me cestou jiných měst, ta výstavba 
bude maximálně kopírovat potřeby 
města a do budoucna i jeho rozvoj. 
Je tady tedy spousta plánů, které by-
chom rádi zrealizovali v příštích le-
tech a za námi je spousta už zreali-
zovaných akcí. A je jen na občanech, 
aby to posoudili a zohlednili.“

Místostarosta  Mgr.  Petr  Boubín 

Radní JUDr. Ladislav Řípa 

Radní Ing. Pavel Janeček 

Starosta PharmDr. Eduard Masarčík v debatě s místostarostou Mgr. Petrem Boubí-
nem. Fotil Miroslav Polach, AZ FOTO MB

k tomu říká: „Asi si všichni uvědomu-
jeme, že nás nečekají hezké roky, situ-
ace s energiemi, inflací atd. bude vel-
mi nepříjemná a dopadne na spoustu 
občanů v našem okolí. A pokud do-
staneme ve volbách důvěru, abychom 
to město dál posunuli, aby i dál zů-
stalo bezpečné, abychom pro lidi po-
řádali akce, které je odvedou od sta-
rostí, tak budeme velmi rádi a cítíme 
velkou zodpovědnost. Chceme, aby 
Kosmonosy byly městem pro život.“

 
VYBUDOVÁNÍ 

CYKLOSTEZKY

Za  poslední  dvě  funkční  voleb-
ní  období  se  povedla  dokončit  síť 
cyklostezek,  kdy  existuje  propoje-
ní z Mladé Boleslavi až po Bradlec-
kou ulici. „Návazně došlo k realizaci 
cyklostezky podél Debřské ulice prá-
vě na Debř, kde to místo bylo s ohle-
dem na provoz velmi problémové. 
Teď probíhají přípravy na realizaci 
cyklostezky směrem na Horní Sta-
kory. Abychom umožnili opět obča-
nům dostat se do Chaloupek a Hor-
ních Stakor jinou cestou než po hlav-
ní silnici. Výhledově se podle dohody 
s městem Bakov nad Jizerou počítá 
i cyklostezkou, která by z Kosmonos 
vedla dál a navazovala na tu, která 
vede přes Bradleckou. Pokračovala 
by polními cestami na Chudoplesy 
a právě Bakov,“ popsal radní Ing. Pa-
vel Janeček. 

HORNÍ STAKORY 
A CHALOUPKY 

Zásadní  pro  rozvoj  Horních  St-
akor  a  Chaloupek  bylo  rozhodnutí 
tohoto  vedení  města  o  připojení  se 
ke  kanalizaci  Jizera  3.  „Toto vede-
ní města prosadilo i přes odpor ně-
kterých zastupitelů investici do pro-
jektové dokumentace a připojení 

se do projektu Jizera 3 a díky tomu 
jsou dnes Horní Stakory a Chaloup-
ky odkanalizovány. Je to významný 
krok v historii obou těchto obcí,“ říká 
starosta PharmDr. Eduard Masarčík. 
„Zároveň to přineslo pro Horní St-
akory opravu nejen páteřní komuni-
kace, kterou zrealizoval kraj, ale i re-
konstrukci většiny bočních ulic, kte-
rou financovalo Město Kosmonosy. 
Město se podílelo i na protažení 
vodovodního řadu z Dolních Stakor 
do Chaloupek, kde vlastně obyvatelé 
získali možnost mít pitnou vodu 
z vodovodního řadu. Do té doby 
byli odkázáni na vodu ze studní,“ 
připomněl  místostarosta  Mgr.  Petr 
Boubín.  Spolupodíl města  na  těchto 
investičních  akcích  představoval 
výdaje  ve  výši  několika  desítek Radní Ing. Josef Zedník
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milionů korun. Realizace se dočkala 
také  hasičská  zbrojnice  v  Horních 
Stakorách.  Tak,  aby  nadále  mohla 
sloužit  místním  dobrovolným  hasi-
čům. Do budoucna je v plánu její do-
stavba  na  základě  už  zpracovaného 
dokumentu. 

REKONSTRUKCE 
LOKALITY 

PODZÁMECKÁ 

„Rekonstrukce Podzámecká je 
rozdělena do pěti etap. Původně měla 
proběhnout v jedné zakázce. Díky 
souhlasu radních v tomto volebním 
období se ale celá jednorázová akce 
zablokovala a následně rozfázovala 
do etap. Velký podíl na tom má rad-
ní JUDr. Ladislav Řípa. Město díky 
tomu ušetřilo několik desítek milionů 
korun,“ sdělil PharmDr. Eduard Ma-
sarčík. 

VÝZNAMNÁ 
PAMÁTKA LORETA 

Významnou  památkou  města 
Kosmonos  je Loreta. „Musím podě-
kovat Muzejnímu spolku, konkrét-
ně paní Remešové a lidem, kteří se 
v minulosti Loretou zabývali – hlavně 
panu Petříčkovi. Protože Loreta ve-
šla do povědomí právě díky nim. My 
jako město jsme se rozhodli do celé-
ho projektu vstoupit. Loretu jsme ne-
mohli nechat chátrat. Proto jsme při-
stoupili k odborným technickým zása-
hům - výmalbě, vybavení mobiliářem, 
zajistili jsme ji bezpečnostním systé-
mem, kamerami. A i dále chceme tuto 
krásnou památku propagovat, přibli-
žovat lidem, chceme tam mít stálá de-
pozita, abychom byli schopni vytvo-
řit i dostatečné zázemí pro výstavy 
a další kulturní akce,“ upřesnil radní 
Ing. Josef Zedník.

MODERNĚJŠÍ 
CENTRUM MĚSTA 

V  rámci  spolupráce  s Nadačním 
fondem  Škoda  Auto  vznikne  také 
studie,  která  by  rozpracovala  mož-
nosti  udělat  centrum  města  moder-
nější a přívětivější. První vlaštovkou 
v tomto směru je oživení náměstíčka 
před  ŠMAKEM,  kde  už  v  současné 
době práce probíhají. Místo nabídne 
možnost posezení na lavičkách kolem 
sochy svobody, která byla opravená. 
Měl  by  tak  vzniknout  příjemný 
prostor k odpočinku. 

PARKOVÁNÍ NA ÚZEMÍ 
MĚSTA KOSMONOS

V součinnosti se správním odbo-
rem  Město  Kosmonosy,  s  ohledem 
na  aktuální  situaci  a  nepřehlednost, 
vytvořilo  parkovací  systém.  Díky 

němu  se  vytvořily  jednotlivé  zóny. 
Jejich  rozšiřování  bude  pokračovat 
i v dalším období po následných re-
konstrukcích. 

„Maximální snahou je zajistit, 
zabezpečit a zprůchodnit určité čás-
ti města,“  vysvětlil  místostarosta 
Mgr.  Petr Boubín. „To můžeme spl-
nit za předpokladu vytvoření zón, 
pro které budou vydávány parko-
vací karty na čísla popisná. Chce-
me tím eliminovat negativní dopady 
vzrůstajícího počtu aut, která nám tu 
znepříjemňují parkovací situaci.“

Místostarosta  také  přiznává,  že 
pro něj jako občana Kosmonos a člo-
věka, který nemá rád nadbytečné re-
strikce a omezení, bylo těžké se s ce-
lou situací smířit. „Opravdu nás k za-
vedení parkovacího systému donutila 
vzniklá situace. Dlouho jsme si mys-
leli, že se parkovacím zónám vyhne-
me. Jenže situace v dolní části Kos-
monos opravdu byla neudržitelná. Ať 
už to byla blízkost ubytoven nebo fi-
rem – a občané Kosmonos neměli kde 
zaparkovat.“

Samotný  systém  se městu  poda-
řilo uvést do praxe, ač se rodil v ur-
čitých  bolestech.  Ze  začátku  byl 
vnímán  jako  nepopulární  opatření. 
„Dnes ty ohlasy občanů Kosmonos 
jsou veskrze pozitivní. Ulice se vy-
čistily, lidi zaparkují u svých domů. 
Souvisel s tím i systém jednosměrek, 
který asi do dneška není úplně po-
pulární, ale na druhou stranu jsme 
k tomu přistoupili na základě poža-
davků Integrovaného záchranného 
systému, který prostě těmi úzkými uli-
cemi s obousměrným provozem měl 
problém projet a v okamžiku, kdy jde 
o minuty nebo vteřiny, tak hasiči ani 
záchranka nemůžou čekat, až jim ně-
kdo z cesty odparkuje a odjede. A ač 
chápu nevoli lidí k jednosměrkám 
nebo rezidentnímu parkování, tak 
vězte, že je to i pro vaši bezpečnost.“

Parkovací  systém  se  v  součas-
né  době  připravuje  na  druhou  stra-
nu  Boleslavské  ulice  za  Servisním 
centrem  Škoda Auto.  Jeho  spuštění 
je  závislé  na  dokončení  rekonstruk-
ce Podzámecké, kde probíhá oprava 
ulic. V lokalitě vznikne stejný systém 
jednosměrek. Stane se  tak z bezpeč-
nostních  důvodů  a  taky  kvůli  zklid-
nění dopravy. Součástí toho parkova-
cího systému a vytváření parkovacích 
zón je i oblast biotopu, kterou město 
v příštím volebním období bude řešit. 
S  jasným úkolem – zabránit v místě 
kolizním situacím. 

„Myslím si, že nás donutí situace 
ve městě k tomu, že dřív nebo pozdě-
ji, v horizontu několika málo let, se 
celé Kosmonosy dostanou do zóny 
rezidentního parkování a budou vy-
členěna jenom parkovací místa pro 
veřejnost, která do Kosmonos zavítá. 
Ten systém rezidentního parkování 
na karty se osvědčil. Včetně volného 
víkendu. Většina těch návštěv, kte-
ré přijedou o víkendu, tak parkovací 
karty řešit nemusí,“ domnívá se mís-
tostarosta Mgr. Petr Boubín. 

SLUŽEBNA MĚSTSKÉ 
POLICIE

Vedení  města  Kosmonos  roz-
hodlo  o  revitalizaci  a  rekonstrukci 
služebny  Městské  policie.  Ta  měla 
své  místo  v  doposud  nevyhovují-
cích  prostorách. Teď  sídlí  v  objektu 

na autobusovém nádraží, kde v dáv-
né minulosti bývaly drobné obchůd-
ky,  a  ještě  dřív  také  občerstvení. 
„Vzhledem k tomu, že jsme navýši-
li počet městských strážníků a vy-
tvořili jsme profesionálně fungující 
jednotku, tak jsme pro ně vytvořili 
i nové prostředí. A tím pádem dojde 
i ke zkvalitnění jejich práce, proto-
že do budoucna počítáme i s rozší-
řením kamerového systému ve městě 
a vše směřuje k tomu, abychom zajis-
tili bezpečný život všem občanům,“ 
přeje  si  radní  JUDr.  Ladislav  Řípa.  
Přestěhování městské policie do no-
vých  prostor  přinese  i  tu  změnu,  že 
v současných prostorách dojde k roz-
šíření  prostor  pro  knihovnu.  „Na-
víc dole vznikne podatelna. V rámci 
toho, že chceme úřad udělat přátel-
štější pro lidi. Občané nebudou muset 
do druhého patra, ale jen naproti poš-
tě. V souvislosti s rozšířením služebny 
městské policie věřím, že umožní lep-
ší zázemí strážníkům a přivede další 
zájemce o tuto profesi do jejich řad. 
V režimu, kdy slouží sedm dní v týd-
nu čtyřiadvacet hodin denně jich po-
třebujeme devět, což je číslo, na které 
bychom se chtěli dostat. Doufám, že 
se tak opravdu stane,“ vyjádřil přání 
JUDr. Ladislav Řípa.  

INVESTIČNÍ AKCE 
ŠKOLA A ŠKOLKA 

V Základní škole Kosmonosy do-
šlo k úpravě a vzniku dalších učeben, 
ale výraznou, a hlavně důležitou  in-
vesticí byla výměna kotlů za moder-
ní  kotle  s  nízkou  spotřebou,  což  se 
v současné době bude více než hodit. 
I v Mateřské škole Kosmonosy došlo 
stejně jako ve škole k výměně kotlů. 
Dále průběžnou rekonstrukcí prochá-
zí  zařízení  a  prostor  kuchyně  a  vel-
kou akcí bylo předělání celé zahrady 
školky,  kdy  vznikly  nové  hrací  prv-
ky pro děti, květná  louka a pro bez-
pečnost našich nejmenších došlo také 
k výměně celého oplocení. 

TĚLOCVIČNA 
MÍŘÍ DO FINÁLE 

Stavební  práce  na  kosmono-
ské  multifunkční  tělocvičně  se  blíží 
do finále. Zpravodaj o tom informo-
val  místostarosta Mgr.  Petr  Boubín. 
Zvenku  je  hala  již  téměř  dokonče-
na,  na  začátku  září  probíhaly  terén-
ní úpravy včetně dláždění. Rušno  je 
také díky stavebním pracím ve vnitř-
ních prostorách. „V samotné tělocvič-
ně je již dokončen obklad stěn. Jak je 
vidět na fotografii, jsou nainstalová-
ny akustické panely na stropě a stě-
nách, a probíhá pokládka sportovní 
podlahy. V zázemí probíhá realiza-
ce omítek a výmalba nebo obkládá-
ní sociálních zařízení (viz druhá fo-
tografie), instalace vzduchotechniky 

a veškerých technických prvků. Blíží 
se také realizace zábradlí a osazení 
dveří.“ 

Podle Mgr. Petra Boubína město 
na pravidelných středečních kontrol-
ních dnech dohlíží na postup staveb-
ních prací. Operativně se řeší veškeré 
problémy a dolaďují detaily. „Třeba 
jeden takový, který by nikdo mož-
ná ani nečekal – umístit přebalovací 
pult i na pánské toalety, protože přeci 
i tátové mohou vzít do haly malé děti. 
Termín dokončení díla od zhotovitel-
ské firmy se předpokládá na přelo-
mu října a listopadu letošního roku. 
Následovat bude instalace vnitřního 
vybavení. Otevření pro veřejnost se 
předpokládá v prosinci 2022, nejpoz-
ději v lednu 2023.“

Multifunkční  tělocvična  před-
stavuje  jednu  z  největších  investič-
ních  akcí  na  území  města  Kosmo-
nos za posledních dvacet  let. Začala 
se připravovat před osmi lety, kdy se 
objevily první skicy, studie a násled-
né  projekty.  „Stejně jako je biotop 
dítě pana starosty, tak já považuji 
za své dítě právě multifunkční tělo-
cvičnu. Prvotní porodní bolesti byly 
velké, ať už s ohledem na nevhodně 
udělaný projekt, který nás zpomalil 
a částečně i prodražil stavbu. Teď už 
ale můžeme říct, že se stavba objek-
tu chýlí ke konci a předpokládáme, 
že tělocvičnu do konce roku zvládne-
me dovybavit, zkolaudovat a otevřít. 
Tady opravdu bylo velké úsilí celého 

OHLÉDNUTÍ ZA VOLEBNÍM OBDOBÍM 
vedení města, kdy jsme řešili nejprve 
s projektanty různé technické detaily 
a následně vše s realizační firmou, 
která přicházela s dalšími možnost-
mi úprav a rozšiřování. Povedlo se 
nám v rámci těchto diskusí tu budo-
vu posunout opravdu na špičkovou 
úroveň, ať už co se týká elektronic-
kého vybavení, vzduchotechniky, re-
kuperačních jednotek atd. Sice se to 
oproti projektu mírně prodražilo, ale 
je to objekt, který snese ta nepřísnější 
kritéria. Samozřejmě, že u takto vel-
ké stavby budeme ještě nějakou dobu 
vychytávat takové ty dětské nemoci, 
ale to je realita. Věřím, že v multi-
funkční tělocvičně najde vyžití větši-
na obyvatel Kosmonos, ale prioritou 
je, aby to byl objekt pro školu,“ těší 
místostarostu Mgr. Petra Boubína. 

NOVÁ KUŽELKÁŘSKÁ 
ŠESTIDRÁHA

Městu  Kosmonosy  se  podařil 
husarský  kousek  –  díky  velmi  dob-
rým  vztahům  s  Nadačním  fondem 
Škoda  Auto  a  díky  obrovskému 
nadšení  kuželkářů  se  změnil  chod 
a  fungování  po  desítky  let  sloužící 
kuželny.  Vedle  Nadačního  fondu  se 
na rekonstrukci podílelo samozřejmě 
finančně  také město. „Výsledkem je 
vybudování nové šestidráhy, která je 
v republice opravdu jen na málo mís-
tech. Konkrétně pouze na dvou. Teď 
probíhá zásadní rekonstrukce zázemí 
kuželny, po dokončení to bude oprav-
du reprezentativní sportoviště na me-
zinárodní úrovni. Chtěl bych proto 
poděkovat nejen kuželkářům, ale také 
zmíněnému Nadačnímu fondu Škoda 
Auto. V neposlední řadě pak i vedení 
města a správnímu odboru, kteří tuto 
akci významným způsobem podpo-
řili,“ vyjádřil obdiv starosta Pharm-
Dr. Eduard Masarčík.

STRÁNKU PŘIPRAVIL 
PAVEL PETR

Kosmonoská Loreta na fotografii Mar-
tina Veselého.

Místostarosta Mgr. Petr Boubín 

Služebna Městské policie má své nové 
místo v objektu na autobusovém nádra-
ží. Fotil Martin Veselý. 

KOSMONOSKÉ INVESTICE V KORUNÁCH 

Multifunkční tělocvična        78,6 mil. 
Rekonstrukce lokalita pod zámkem II. – IV. Etapa  54 mil. 
Výstavba přírodního koupacího biotopu    37 mil. 
Cyklostezka Bradlecká – Duhová      18,5 mil. 
Kanalizace Horní Stakory + oprava místních
komunikací a chodníků        15,7 mil. 
Cyklostezka Příčná – Radoučská spojka    13,7 mil. 
Cyklostezka v rámci nového přemostění přes D10  7,0 mil. 
ZŠ Kosmonosy výměna zdroje tepla + úpravy prostor  4,6 mil. 
MŠ Kosmonosy nové oplocení a revitalizace zahrady  4,4 mil. 
Kuželna rekonstrukce drah + zázemí, včetně osvětlení  3,9 mil. 
Přestavba čekárny na služebnu Městské policie   3,7 mil.
Přestavba provozního objektu koupaliště    3,6 mil. 
MŠ Kosmonosy výměna plynových kotlů, zázemí 
+ bramborárna          2,1 mil. 
SK Kosmonosy oprava fasády, střechy, zázemí, 
parkoviště          2,0 mil. 
Oprava povrchu ul. Boleslavská ½      1,6 mil. 
Rekonstrukce přechodů pro chodce      1,1 mil. 
Statické zajištění stropu hasičárny Horní Stakory  1,0 mil. 
Chodník ul. Bradlecká         0,6 mil. 
Parčík před Šmakem + lavička       0,6 mil. 
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SBOR DOBOROVOLNÝCH HASIČŮ SLAVIL 140 LET

Prodej slepiček
Červený Hrádek  prodává slepičky typu Tetra hnědá,  
Dominant všechny barvy, Green Shell-typu Araukana 

a Dark Shell-typu Maranska.
Stáří 16 - 20 týdnů, cena 220 - 269 Kč/ks.
Prodej: 10. 9.,  8. 10.  a  5. 11. 2022

Kosmonosy – lékárna u zámku - 18.00 hod.
Výkup králičích kožek - cena dle poptávky. 

Info: Po - Pá 9.00 - 16.00 hod., tel. 601 576 270, 728 605 840,
www.drubezcervenyhradek.cz 

PLACENÁ INZERCE

Náměstí v Kosmonosích se obléklo do slavnostního hávu. Sbor dobrovolných hasičů totiž slavil 140 let. V rámci oslav návštěv-
níci mohli spatřit bohatý doprovodný program. Vrátíme se k němu ještě v příštím vydání Zpravodaje.

Srdečně Vás zveme na blížící se koncert v rámci koncertního cyklu Rok 4 doby. Dne 
17.10. v zrcadlovém sále Kosmonosy od 19 hod vystoupí Alma Ansambl, Radek Ba-
borák a Miroslav Sekera 

Kosmonoské náměstí ožilo vel-
kou oslavou. Sbor dobrovolných 
hasičů si připomněl 140.výročí za-
ložení. Nechyběl průvod městem 
a samozřejmě bohatý program pro 
všechny věkové generace. Návštěv-
níci slavností mohli spatřit vystou-
pení nejmenších hasičů, mažoretek, 
ukázky bojového umění nebo třeba 
vystříhávání osob z havarovaného 
automobilu.

Všechny  pozdravil  starosta  kos-
monoského  Sboru  dobrovolných 
hasičů Josef Bergl. Připomněl historii 
sdružení i heslo našich babiček a dědů 
– sobě ku cti, bližním pomoci. „Mys-
lím si, že to platí dodnes. Samozřejmě 
vyvinuly se nové možnosti, ale hasiči 
jsou tady pořád od toho, aby pomáha-
li ostatním.“

Město na oslavách zastupoval rad-
ní JUDr. Ladislav Řípa. „Jsme oprav-
du velmi hrdí, že u nás v Kosmonosích 
takhle dlouho existuje hasičský sbor. 
Byl tady před námi a bude i po nás. 
Děkuji všem, kteří tady pracují a fun-
gují. Sbor dobrovolných hasičů patří 
k organizacím, která když je něco po-
třeba, pomůže. Moc jim všem přejeme 
minimálně dalších 140 let fungování. 
A konkrétní spolupráce? Úžasná je 

v tom, že hasiči pomáhali například 
při čištění biotopu, lesoparku, úklidu 
u hřbitova a u všech dalších možných 
akcí. Ta spolupráce je zkrátka letitá 
a dobrá. Samozřejmě je to dané i tím, 
kdo hasiče vede. Rodina Rysova tady 
má tradici a je to motor všeho dění 
v hasičském sboru.“ 

Starosta  okresního  sdružení  La-
dislav  Hložek  poděkoval  organizaci 
za pomoc při  všech akcích  sdružení. 
Kamila Havlínová zastupovala Sdru-
žení hasičů Čech, Moravy a Slezska. 
Také ona kosmonoským hasičům po-
děkovala za  jejich činnost. S potěše-
ním konstatovala, že se zapojují nejen 
muži, ale i děti a ženy. SDH Kosmo-
nosy pak předala medaili  za  zásluhy 
krajského sdružení hasičů Středočes-
kého kraje. Se zdravicí vystoupili také 
přátelé z německého Zwickau. 

K  oslavám 140  let  Sboru  dobro-
volných  hasičů Kosmonosy  se  vrátí-
me  ještě v příštím vydání Zpravoda-
je. Představíme vám jednotlivé složky 
sdružení  i  vedení  – Lenku Korycho-
vou, Josefa Bergla nebo například Mi-
roslava Příhodu. 

PAVEL PETR, 
fotky SDH Kosmonosy 

VYRAŽTE NA 
FESTIVAL SVĚTLA MAJÁK  

LETNÍ  
FOTOSOUTĚŽ 

POHÁDKA Z MECHU 
A KAPRADÍ 

Kosmonoský  zámek  a  přilehlý 
park letos opět rozsvítí festival Maják. 
Druhý ročník festivalu světla nabídne 
videomapping  s  tématickým  hudeb-
ním  doprovodem  a  řadu  světelných 
instalací. Petr Ohanka,  kreativní  ředi-
tel festivalu dodává: „Nečekaně velká 
účast na prvním ročníku festivalu nás 
motivovala udělat ten druhý ještě lep-
ší. Návštěvníci se tak budou moci tě-
šit na propracovanější videomapping, 
dětmi oblíbené UV instalace v novém 

pojetí, fire show a další novinky. Na-
příklad gastro zónu s možností pose-
zení.” Zámecký park v Kosmonosích 
se  rozsvítí v  sobotu 8.  října od 19:00 
do  22:00  hodin.  Veškerý  festivalo-
vý program je zdarma. Více informa-
cí na www.majakfestival.com Festival 
Maják  vzniká  z  iniciativy Nadačního 
fondu Škoda Auto  za  laskavé podpo-
ry společnosti JRD Group, Města Kos-
monosy a společnosti ŠKO-ENERGO. 

          (red)

Po celé prázdniny jste nám moh-
li zasílat své fotografie z dovolených, 
výletů a různých akcí a podělit se tak 
s námi o vaše zážitky a dobrodružství. 
Děkujeme mnohokrát  všem,  kteří  se 
zúčastnili.  Fotografie  byly  všechny 
moc  hezké  a  nápadité.  Cenu  diváků 
za největší počet označení získávají 2 
fotografie:  tandemový  seskok  a  start 
malé  čarodějky  Nikolky.  Mezi  další 
výherce patří  fotografie Vojtíka v di-
noparku, kluci s palicí a přejezd přes 
lávku na trakaři. Speciální cenu jsme 
se rozhodli udělit panu Kučerovi, kte-
rý  zaslal  fotografie  večerní  oblohy 
v  nádherných  barvách.  Všechny  fo-
tografie si můžete prohlédnout na na-
šich facebookových stránkách v sekci 
uplynulých událostí. Děkujeme mno-
hokrát za přízeň a těšíme se u dalších 
akcí a soutěží.            (až)

Poslední  prázdninový  čtvr-
tek  jste  mohli  zavítat  na  zámecké 
nádvoří  v  Kosmonosích  na  pohád-
ku o Křemílkovi a Vochomůrkovi. Po-
hádku sehrálo Nezávislé divadlo, kte-
ré pobavilo jak malé diváky, tak i do-
spělé svým neotřelým humorem a po-
hotovými  reakcemi  na  dětské  hlasy 
z  publika.  Malí  posluchači  již  jistě 
dobře vědí, kde se vzalo semínko, jak 
se  sázejí  jahody,  případně  jak 
se  vytahuje  pařez.  Děkujeme 
mnohokrát  všem  příznivcům, 

kterých  dorazila  téměř  celá  stovka. 
Byla  radost  sledovat  rozzářené 
oči  malých  diváků  a  spokojených 
rodičů, prarodičů,  tet a  strýců.  Jsme 
rádi,  že  stále  spolupracujeme 
s  koordinátory  pro  začleňování 
rodin  z  Ukrajiny  a  měli  jsme 
příležitost  přizvat  děti,  aby  mohly 
také pohádku shlédnout. Poděkování 
patří Městu Kosmonosy za možnost 
využití prostor nádvoří zámku, Osvě-
tové  besedě  za  propůjčení  jeviště 
a  židlí  a  Nezávislému  divadlu.  (až)  
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Úsměv  měla  na  rtech,  dobrotu  v  srdci, 
lásku v duši.
Kytičku  květů  a  nejkrásnějších  vzpo-

mínek  položíme  dne  15.  9.  2022  v  den  
4.  výročí  úmrtí  na  hrob  naší  milované  
dcery a sestry Míši Šimkové. 
Kdo jste ji měl rád, vzpomeňte s námi.

Rodiče a sourozenci s rodinami.

Vzpomínka
PLACENÁ INZERCE

MULČOVÁNÍ PŘEROSTLÉ TRÁVY 

- ZAHRADY, PARCELY, SADY, PARKY,  
POZEMKY A POD. OKR. ML. BOLESLAV. 

TEL.: 607 980 479

Místem, kde je za poslední čty-
ři roky vidět hodně práce a změn, 
je areál fotbalového klubu SK Kos-
monosy. Vyrostla nová tribuna, vy-
budovalo se dětské hřiště, vznikla 
nová tréninková plocha s umělou 
závlahou, novou závlahu má také 
druhé tréninkové hřiště používané 
i na zápasy. Obrovské penzum práce 
je vidět také uvnitř správní budovy. 
Kompletně se zrekonstruovala na-
příklad chodba, což v tomto směru 
byla největší investice. 

„Samotná rekonstrukce chodby 
už byla nezbytná. Vlastně byla v tako-
vém stavu, v jakém se budova v osm-
desátých letech postavila,“ zdůraznil 
šéf  kosmonoského  fotbalového  klubu 
Petr Bernard. Rekonstrukce uvnitř bu-
dovy dál pokračuje. Opravují se kabi-
ny,  loni  to  byla  restaurace  a  vybudo-
vala  se  klubovna  se  zázemím,  kde  je 
také  vzpomínka  na  sportovní  historii 
Města Kosmonos. Není  to  jen o  fot-
bale,  své  místo  v  minulosti  ve  měs-
tě měly  i  sportovní odvětví  jako box, 
lední hokej nebo házená. Ženy se schá-
zely  k  pravidelnému  cvičení.  Všech-
ny  sporty  spadaly  pod  jeden  klub. 
„Musím zmínit, že nic z toho by neby-
lo možné uskutečnit bez pomoci měs-
ta a pana starosty. Možná je to deset 
let, co jsme se potkali u něj v lékárně 
a šel jsem si postěžovat, že tady spoje-
ní města a fotbalu nefunguje. A tehdy 
zastupitel Eduard Masarčík mi nabídl 
pomocnou ruku v tom smyslu, že si nad 
námi vezme dozor. Fotbal tehdy neměl 
dobrý zvuk, na povrch se dostávaly ne-
pravdivé věci. Spolupráce se postup-
ně prohlubovala a myslím, že vyústi-
la v to, čeho jsme dnes svědky. Vznikl 
krásný areál a já věřím, že spolupráce 
bude ještě dlouho pokračovat a že se 
v zázemí podaří vybudovat další věci.“ 

Kosmonoský  fotbal  navíc  ura-
zil obrovský kus cesty  i po  sportovní 
stránce. Petr Bernard se mu věnuje de-
set let, a za tu dobu se A tým probojo-
val z okresního přeboru do divize. Teh-
dy v klubu působily pouze dva mládež-
nické celky – žáci a dorost. Klub pro-
to začal v první  řadě budovat mládež 
za  pomocí  náborů,  aby měl  dostateč-
nou  základnu. Výchova  těch nejmen-
ších šla nahoru, ale A tým se budoval 
pozvolna. „Tam jsme si říkali, že vůbec 
nechceme tlačit na pilu. Už z doros-

tenců ale vycházeli šikovní fotbalisté, 
a to se postupem času promítlo do do-
spělého fotbalu. Pro mě to byl takový 
hřejivý pocit, že z těch vychovávaných 
kluků jich čtyři nebo pět hrají divizi. 
Je to samozřejmě velká zásluha jich 
samotných a pochopitelně trenérů, 
kteří se na jejich sportovní výchově 
podíleli. Co se pak týká mládežnické 
základny, v letošní sezóně jsme přihlá-
sili deset mládežnických celků, což je 
na město, jakým jsou Kosmonosy, úcty-
hodný počet. K tomu tedy dva týmy do-
spělých, áčko v divizi a béčko v krajské 
I. B třídě.“

Zápasy  kosmonoských  fotbalistů 
navíc lákají diváky. Dva roky po sobě 
měli možnost vidět atraktivní soupeře 
v  poháru.  Před  rokem  to  byla  Dukla 
Praha,  letos  další  klub  s  bohatou mi-
nulostí  Viktoria  Žižkov.  Na  oba  při-
šlo vždy téměř sedm stovek fanoušků. 
Duely  navíc  pomáhaly  malé  Ivance 
z  Kosmonos  v  boji  s  jejím  handica-
pem. V prvním případě se vybralo ko-
lem 70 tisíc, teď 55 tisíc korun. Pokud 
jde o návštěvnost, v minulosti chodilo 
třeba dvacet třicet diváků. Teď na divi-
zi  jich chodí desetkrát víc. To  je  také 
odrazem  dobře  fungující  spolupráce 
klubu s městem a nakonec i s fanouš-
ky. „S prezidentem fotbalového klubu 
nás spojuje všeobecně vztah ke sportu 
jako takovému,“ podotkl starosta Kos-
monos  PharmDr.  Eduard  Masarčík. 
„Nebudu zastírat, že z kritiky v lékár-
ně vzniklo vlastně i přátelství, ne pouze 
profesní vztah. Vzájemné postoje jsme 
si několikrát konzultovali. V podsta-
tě to propojení vzniklo z hlediska stej-
ných názorů na vývoj sportu v Kosmo-
nosích. Našli jsme v této oblasti stej-
nou řeč. To se nám podařilo i následně 
z hlediska mého výraznějšího vstupu 
do komunální politiky a převzetí od-
povědnosti za to. Také z této pozice 
se podařilo poměrně zásadním způ-
sobem změnit nejen chod fotbalu, ale 
sportu jako takového. A samozřejmě 
kultury a společenského života obyva-
telů Kosmonos. Výrazným způsobem 
se to vše podařilo posunout do úplně 
jiné roviny oproti posledním desítkám 
let. Pokud ještě zůstanu u fotbalového 
klubu a areálu, probíhá pravidelná ko-
munikace. V případě nejasností je pan 
Bernard zván na radu města ke kon-
frontaci.“

Fotbalový klub je svým počtem nej-
větším sportovním objektem na území 

Města Kosmonos. K tomu je třeba 
zmínit například mažoretky, stolní 
tenisty, Sbor dobrovolných hasičů, 
a také další zájmové skupiny. „Kaž-
dopádně spolupráce s SK Kosmono-
sy je výjimečná v tom, že se na jejím 
vzestupu podílíme jako město. Jsme 
schopni operativně reagovat na potře-
by, areál je opravu výstavní. Daří se 
vytvářet místo, které umožňuje lidem 
trávit volný čas. Je přístupné veřej-
nosti, vytvořilo se tam důstojné zázemí 
pro soutěž, kterou klub hraje. Bude se 
dál pokračovat v přestavbách, vytvoři-
li jsme hygienicko-sanitární zázemí,“ 
upřesnil kosmonoský starosta.

Oproti minulým  letům mají  hráči 
v areálu místo pro relaxaci. Je tady do-
časné tréninkové hřiště. Další akce se 
rozeběhly nebo se jejich rozjezd v nej-
bližší době chystá. V první  řadě  je  to 
dokončení dalšího tréninkového hřiště 
o  rozměrech 80  x  110 metrů. V  sou-
časné době už je plocha připravená, je 
tam přivedená závlaha, proběhlo ose-
tí  hlavní  plochy.  Na  to  bude  ve  spo-
lupráci  s  městem  navazovat  výsadba 
stromků  kolem  celého  hřiště,  stejně 
jako vysázení keřů, které zpevní i pro-
stranství. „Je to myšleno i tak, že při 
výsadbě těch stromků vznikne živý plot 
a vlastně takový větrolam. Přeci jen 
celý areál je nahoře a dost tam fou-
ká. I tato záležitost přispěje k dalšímu 
zútulnění areálu. Musím říct, že další 
tréninkové hřiště je pro nás opravdu 
prioritou. Už jen proto, že naše počty, 
a hlavně základna, se neustále rozrůs-
tají,“ zdůraznil Petr Bernard a zmínil 
také další prioritu, a tou je umělá hra-
cí plocha. „To je pro nás velká priori-
ta, protože v zimních měsících, zhruba 
od začátku listopadu do konce břez-
na, musíme využívat tréninkové plochy 
v Mladé Boleslavi. Za jejich poskyt-
nutí jsme samozřejmě rádi, na druhou 
stranu to není zadarmo. Náklady jsou 
obrovské, a to vůbec nemluvím o tom, 
co se v případě energií a všeho další-
ho letos děje. V loňském roce jsme na-
příklad za pronájmy umělé trávy a hal 
utratili zhruba 400 tisíc korun. Letos si 
myslím, že ty náklady výrazně vzrostou. 
Jsem proto rád, že v Kosmonosích fi-
nišuje dostavba multifunkční tělocvič-
ny. Jako klub se na to moc těšíme, sa-
mozřejmě nám to pomůže i finančně. 
Pomůže to i rozvoji dětí a bude tam 
dostatek prostoru pro místní spolky. 
Prioritou má být, aby právě ty spolky 
dostávaly přednost před ostatními, což 
by tak mělo být. Takhle to například 
funguje v Mladé Boleslavi. Když si pak 
vezmete, že město s pěti tisíci obyvatel 
má biotop a bude mít i sportovní halu, 
tak je to neskutečné.“

Do  výčtu  všeho  vstoupil  starosta 
PharmDr. Eduard Masarčík. „Na umě-
lou plochu město vyčlenilo částku už 
v minulém rozpočtu. Město s její vý-
stavbou vyslovilo souhlas. Ta zatím 

nebyla čerpána, původně plánované 
dotační tituly totiž na ní nakonec ne-
byly s ohledem na složitou dobu vy-
psány. My ale samozřejmě spolupra-
cujeme s klubem, abychom v případě 
vypsaných dotací dokázali projekt 
s přispěním státu a dotačních titulů 
zrealizovat. O to budeme v maximální 
možné míře usilovat.“

Vedle  velkého  cíle,  tedy  umělé 
hrací plochy,  se  chystají  další projek-
ty přímo v areálu SK Kosmonosy. Na-
příklad  tréninkové prvky nebo už vy-
projektované workoutové hřiště. Opět 
za  pomoci  dotace. Hlavní myšlenkou 
je,  že  nebude  k  dispozici  jen  členům 
SK, ale i pro veřejnost. A co si pod tím 
vlastně  představit?  Jednoduše  řečeno 
venkovní posilovací plochu, pro cviče-
ní celého těla. Cvičit tam mohou vlast-
ně všechny generace – od dětí až po se-
niory. „Šéf fotbalového klubu nezmínil 
ještě jednu důležitou věc – město vy-
členilo finanční prostředky a bude re-
alizovat druhý vrt,“ připomněl starosta 
PharmDr. Eduard Masarčík. „Měl by, 
s ohledem na to, že se připravujeme 
na složité ekonomické podmínky, za-
jistit vodu k údržbě celého areálu a to 
v návaznosti na první, který klub ma-
ximálně využívá. Třetím prostředkem 

AREÁL SK KOSMONOSY JE CHLOUBOU MĚSTA 

Fotbalisté Kosmonos nezapomínají ani na charitu. Dva roky po sobě podpořili ma-
lou Ivanku. Zprava prezident klubu Petr Bernard, hlavní organizátor Karel Koz-
ma, starosta PharmDr. Eduard Masarčík a tatínek Ivanky. 

Kosmonoští fotbalisté působí v divizi. Dvakrát si zahráli také se soupeři zvučných 
jmen v poháru. Loni proti Dukle Praha, letos s Viktorií Žižkov. 

v součinnosti se Sportovním klubem je 
vysoutěžená projektová dokumentace 
na retenci a zádrž vody ve městě obec-
ně. Realizuje se v podobě zádrže vody 
ze střech budov, které jsou v majetku 
města. Ať je to zámek, správní budo-
va na biotopu, budova SK. Snažíme se 
prostě minimalizovat ekonomickou zá-
těž provozu uvedených areálů a míst.“ 

Důležitá  je  také  spolupráce  s  ji-
nými  spolky  na  území  města.  Areál 
nemusí  nutně  patřit  jen  fotbalistům. 
„Jsem rád a mám radost z toho, když 
areál využívají jiné spolky a sportov-
ci. Areál pravidelně využívají třeba pro 
agility, což je cvičení pejsků. Je to krás-
né spojení dětí se zvířaty. Sportovní 
kempy u nás mají mažoretky. Také jim 
jsem říkal, že dveře u nás mají otevře-
né. Jsme připraveni prostory zdarma 
pronajmout. Od kosmonoských spolků 
nechceme žádné peníze. Dobře víme, 
jak těžko se finanční prostředky shá-
ní. Samozřejmě dlouho v areálu působí 
hasiči a kuželkáři, což dokládá, že are-
ál není určený jen pro fotbalisty,“ uza-
vřel povídání o fotbalovém areálu šéf 
SK Kosmonosy Petr Bernard. 

PAVEL PETR, 
fotil JAROSLAV HOFFMANN

VÍTÁNÍ 
OBČÁNKŮ 

KOSMONOS
Sbor  pro  občanské  záležitosti 

a Město Kosmonosy připravují pod-
zimní  vítání  nejmladších  občánků 
Kosmonos a Horních Stakor, které se 
uskuteční v sobotu 8.října 2022 v Zr-
cadlovém  sále  kosmonoského  zám-
ku. Zájemci  se mohou hlásit  u  paní 
Linhartové  tel. 601 384 436, u paní 
Čermákové  tel.  605  159  011  nebo 
na matrice MÚ Kosmonosy.      (red)
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MATĚJ ZEDNÍK PŘIVEZL Z MISTROVSTVÍ SVĚTA BRONZ  

LIBEREC V KOSMONOSÍCH DOMINOVAL

MEDAILOVÁ OCENĚNÍ 
Z REPUBLIKY V TWIRLINGU

PLACENÁ INZERCE

Kosmonoští stolní tenisté zahájili 
sezónu prohrou. Již z kraje září při-
jel do Kosmonos v rámci republiko-
vé části Českého poháru druholigový 
SKST Liberec B. Tým, který tvoří re-
zervu extraligovému družstvu Seve-
ročechů, zvítězil ve zdejší sokolovně 
9:1. Jediný bod domácích zařídil Jiří 
Čech, který je pro letošní rok pomy-

Je mu sedmnáct let, studu-
je gymnázium v Mladé Boleslavi, 
bydlí v Kosmonosích a je úspěš-
ným mladým sportovcem. Řeč je 
o MATĚJI ZEDNÍKOVI, kterého 
učaroval silový trojboj. Svůj první 
závod absolvoval v červenci loňské-
ho roku. Z mistrovství republiky 
si domů přivezl bronz, stejně jako 
z Plzně, kde se konalo mistrovství 
Evropy. Teď k tomu přidal doros-
tenecký bronz ze světového šampi-
onátu v Turecku. 

Matěji, budeme se samozřejmě 
bavit o mistrovství světa, ale pojďme 
popořádku. Vaší disciplínou je silový 
trojboj. Z jakých disciplín se skládá? 

„Skládá  se  ze  dřepu  s  činkou 
na zádech, z benchpressu a z mrtvého 
tahu. Při benchpressu přijdete na pó-
dium,  lehnete si na  lavici a ze stoja-
nu vezmete činku, kterou pak musíte 
spustit na hrudník a zase ji zvednout 
a  vrátit  do  stojanu.  Při mrtvém  tahu 
činka leží na zemi a úkolem je ji zved-
nout do propnutých kolen.“

Mistrovství světa pro vás v sedm-
nácti letech bylo sportovním vrcho-
lem. Jak jste se na šampionát připra-
voval?

„Všechno to začalo prvním závo-
dem, mistrovstvím republiky. Pak ná-
sledovala Evropa a od začátku letoš-
ního  roku  jsem  se  začal  připravovat 
na světový šampionát.“

Vy jste se připravoval na tři disci-
plíny. To je asi hodně náročné po fy-
zické stránce?

„Určitě  je  to  těžší  než  se  připra-
vovat pouze na jednu disciplínu. Kon-
krétně  třeba  na  benchpress.  Ten  má 
i samostatné závody. Ale když se při-
pravujete na všechny tři, tak tělo do-
stává docela zabrat.“ 

Jak probíhala finální příprava, 
třeba měsíc před mistrovstvím světa? 

Kolik času jste strávil v posilovně? 
„Byl jsem tam tak třikrát čtyřikrát 

týdně. Každý z těch dnů jsem usilov-
ně  trénoval  jinou  disciplínu,  ale  po-
slední zhruba tři týdny už jsem musel 
trénovat všechny tři za ten jeden den. 
A to bylo nejnáročnější.“

Bavíme se o fyzické přípravě, ale 
jak jste na tom byl zdravotně? Vím, že 
vám situaci komplikovalo zranění … 
„Bohužel  hned  první  měsíc  přípra-
vy jsem si poranil záda. Pak jsem byl 
asi měsíc a půl bez tréninku, následo-
val opravdu lehká příprava, a když už 
jsem začal naplno,  tak přišlo zranění 
zad znovu, v tom stejném místě. Tak-
že jsem trénování musel omezit zno-
vu, a to na jeden měsíc. A během něj 
přišlo  ještě  zranění  kolene  –  prasklý 
meniskus.“

To je výčet, který by u mnoho 
sportovců stačil pomalu na celou ka-
riéru… Nepřemýšlel jste proto o tom 
vrchol sezóny vypustit?

„Chvíli ano. Pak jsem se ale roz-
hodl, že to nevzdám, a to mistrovství 
světa dotáhnu do úspěšného konce.“

Odměnou za tu dřinu bylo tře-
tí místo. Co jste si vlastně ale přál 
za umístění v této soutěži? 

„Právě  kvůli  těm  zraněním  bylo 
toto maximum,  co  jsem mohl  doká-
zat. Kdo ví,  jak by  to dopadlo,  kdy-
bych zraněný nebyl, ale  to se  teď už 
pochopitelně nedá posoudit.“ 

Kolik závodníků se vůbec v Turec-
ku zapojilo do dorosteneckého světo-
vého šampionátu?

„Konkrétně  to  mezi  dorostenci 
a juniory bylo kolem šesti set závod-
níků. To je obrovské číslo.“ 

Co vám z těch disciplín dalo nej-
víc zabrat? 

„První disciplína – dřep – to jsem 
dal  jen  sto  kilogramů,  kvůli  kolenu. 
Víc mi  lékaři nedovolili. Pak bench-
press, to se mi povedlo zvednout 120 
kilogramů,  což  se  ale  nelíbilo  roz-
hodčím, takže mi ten pokus následně 
neuznali. Za  sebe musím ale  říct,  že 
jsem  to opravdu zvedl. A pak mrtvý 
tah – ten byl 220 kilogramů, což byl 
můj  osobní  rekord.  Právě  konkrétně 
za tuto disciplínu mám tu bronzovou 
medaili.“  

Na jedné straně určitě radost 
z bronzové medaile, na druhé i troš-
ku zklamání. Prozradil jste mi, že to 
je váš poslední start v silovém trojboji 
na vrcholné akci. Co je příčinou toho-
to rozhodnutí? 

„Nemůžu pokračovat ze zdravot-
ních důvodů. Hlavně kvůli  tomu ko-
lenu, což mě velmi mrzí. Ale vždycky 
se dá najít něco, v čem je možné po-
kračovat. Konkrétně je to benchpress, 
který má, jak už jsem říkal, samostatné 
závody. A začínám uvažovat, že bych 
právě na tyto závody začal jezdit. Do-
teď jsem nedělal jen jednu disciplínu, 
ale myslím si, že by to mohlo být hod-
ně  zajímavé. Myslím  si,  že  když  se 
budu připravovat jen na tu jednu, tak 
budu muset o to víc dřít právě na ni. 
Takže to asi bude stejně náročné, jako 
bych i nadále dělal všechny tři.“ 

Znovu za tím bude spousta dřiny. 
Jak vás ale tak poslouchám, tak vám 
to nevadí…. 

„To máte pravdu, nevadí.“
Na závěr po vašem návratu z Tu-

recka se určitě sluší poděkovat lidem, 
kteří se na vašem úspěchu podíleli?  

„Určitě  tátovi  za  podporu. 
Za  zdravotní  pomoc  s  doplňky  stra-
vy  panu  Eduardu Masarčíkovi,  Kar-
lu Holánovi  za  to,  že mi  dal  dohro-
mady záda. Zvláštní poděkování patří 
mému  trenérovi Bohumilu Blažkovi, 
že to se mnou vydržel. A také Městu 
Kosmonosy za poskytnutí dotace.“ 

Přímo do Turecka odletěl s Matě-
jem také tatínek Josef Zedník. 

„Ta medaile byl krásný zážitek – 
ale až zpětně, protože na samotném 
šampionátu to bylo hodně nervózní. 
Jeli jsme tam s nějakým očekáváním 
a s tím, že když všechno dopadne a vy-
drží zdraví, které nebylo stoprocentní, 
tak by se Matěj mohl poprat o nějakou 
placku. A v den závodu s prvním dře-
pem mu ruplo v zádech a všechno vy-
padalo ztracené a všechna jeho práce 
by přišla vniveč. Ale pak zapracoval 
adrenalin a dohromady chuť i vztek 
a v kombinaci s tou diváckou atmo-
sférou ho vybičovaly k tomu, že začal 
zvedat už v tom benchpressu. Tam se 
chvíli pral o medaili a nejdřív to vypa-
dalo, že by to mohlo i dopadnout. Ale 

soupeř nakonec zvedl to, co měl zved-
nout. Nakonec jsme rádi, že to pro 
nás dopadlo v tom mrtvém tahu – a to 
byl také cíl přivézt medaili z mrtvého 
tahu. A cinklo to. Matěj za tu tříletou 
dřinu byl opravdu odměněn.“

Mimochodem,  kdo  to  víc  proží-
val? Vy nebo syn? 

„Asi já. Když vidím, jak to drží 
a vypadá to, že to udrží a vydrží, tak 
se mi derou slzy do očí. A tu zátěž 
taháš s ním myšlenkově, a je to psy-
chicky náročné. Ale v těch závodech 
si musím toho „tátu“ vypnout a fun-
govat profesionálně, protože jsem 
na tom mistrovství byl něco jako dru-
hý asistent trenéra a chlap pro všech-

no. A můj syn byl v tom týmu priorita 
– a taky tam padala slova, která jsem 
od něj v životě neslyšel. Bylo to třeba 
v případě, kdy jsem mu z nervozity po-
dal místo pudru magnezium (smích). 
Na všechno je minimum času a ner-
vy pracují. Takže „otec“ šel stranou, 
protože bych mu musel dát facku (ješ-
tě větší smích). A když je vyhlášení, 
tak zase toho „tátu“ zapnu a jsem do-
jatý. Byl jsem neskutečně pyšný, hrdý, 
všechno ze mě najednou spadlo a byl 
jsem rád za Matěje, že to všechno 
dobře dopadlo. Že ta dřina přinesla 
krásné ovoce.“ 

      PAVEL PETR

První zářijový víkend se  v  hale 
Slavie v Hradci Králové konalo Mis-
trovství  České  republiky  v  twirlingu. 
Kosmonoské  twirlerky  z  Pomněnek 
soutěžily v nejvyšší výkonnostní třídě 
A ve věkové kategorii  junior a senior 
v  sedmi  twirlingových  disciplínách. 
Přestože se soutěž konala po prázdni-
nách, byla její úroveň vysoká. Všechny 
twirlerky  našeho  klubu  se  umístily 
na medailových  pozicích  s  postupem 
na mistrovství  Evropy,  které  se  bude 
konat v  italském Lignanu Sabbiadoro 
příští rok o Velikonocích.

Výsledky:
Mistr ČR + postup na Mistrovství 

Evropy v disciplíně povinné sólo - Eva 
Beranová

Mistr ČR + postup na Mistrovství 
Evropy v disciplíně sólo 2 hůlky - Eva 
Beranová  

Mistr ČR + postup na Mistrovství 
Evropy v disciplíně X-strut - Eva Be-
ranová   

Mistr ČR + postup na Mistrovství 
Evropy  v  disciplíně  rytmické  taneční 

sólo -Eva Beranová 
Mistr ČR + postup na Mistrovství 

Evropy  v  disciplíně  sólo  2  hůlky      -  
Natália Kovácsová

1.  místo  +  postup  na Mistrovství 
Evropy v disciplíně sólo 3 hůlky     -  
Eva Beranová 

1.  místo  +  postup  na Mistrovství 
Evropy v disciplíně twirlingový tým – 
osmičlenný tým juniorek 

2.  místo  a  titul  I.  Vicemistr  ČR 
v disciplíně duo  - Kateřina a Veronika 
Ratimcovy

3. místo a titul II. Vicemistr ČR + 
postup na ME v disciplíně rytmické ta-
neční sólo- Michaela Ratimcová 

3. místo a titul II. Vicemistr ČR + 
postup na ME v disciplíně x-strut - Te-
reza Prskavcová

3. místo a titul II. Vicemistr ČR + 
postup  na ME  v  disciplíně  2  hůlky  - 
Zuzana Hušáková

Gratulujeme k vynikajícím výsled-
kům  a  výborné  reprezentaci  našeho 
klubu a města Kosmonos. 

         MIROSLAVA ČEŽÍKOVÁ

slnou jedničkou kosmonoského áčka. 
Kosmonosy se  tak  se  soutěží Český 
pohár pro letošní podzim loučí a mo-
hou se  tak plně  soustředit na divizi, 
kam  v  loňském  roce  postoupili.  Již 
o prvním říjnovém víkendu na domá-
cích stolech přivítají celky z Brandý-
sa nad Labem a Sadské. 
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